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وزیر علوم بیان کرد: 
آموزش پژوهش محور سرلوحه فعالیت ها 

وزیر علوم، تحقیقات و فناوری: تمام تلاش 
خود را می کنیم که آموزش پژوهش محور را 

سرلوحه کار خود قرار دهیم.
آقای محمد علی زلفی گل در نخستین روز کاری در 
این وزارتخانه گفــت: ما باید این را مد نظر قرار دهیم 
که آینده سازان و آینده داران مملکت ما تحت حمایت 
وزارت علوم، تحقیقات و فناوری قــرار دارند بنابراین 
آمــوزش پژوهش محور و پژوهــش آموزش محور را 

سرلوحه کار خود قرار می دهیم. 
وی افزود: همکاران و استادان دانشگاه این را مدنظر قرار دهند که سرکلاس آن ها دانشمندان، 
اندیشمندان، رؤسای جمهور، ورزشکاران و قهرمانان حضور دارند بنابراین باید قدر این سرمایه ها 

را بدانیم و در مورد آموزش آن ها تلاش کنیم. 
آقای زلفی گل گفت: آموزش پژوهش محور را سرلوحه کار خود قرار می دهیم و در پژوهش 
آموزش محور از طریق پژوهش در پایان نامه ها و رســاله های دکتری تلاش می کنیم نقش 

دانشگاه ها در مدیریت کشور بیشتر شود.
وزیر علوم، تحقیقات و فناوری با بیان این که یکی از برنامه های مدون ما کاربردی کردن 
تحقیقات است گفت: تحقیقات به سه دسته بنیادی، کاربردی و توسعه ای تقسیم می شود و 
وزارت علوم، تحقیقات و فناوری تاکنون بیشتر برای تحقیقات بنیادی تلاش کرده و من ضمن 
تشکر از دانشمندان در این عرصه سعی می کنم در این دوره سیستم جدید انگیزشی و سنجشی 

ایجاد کنم تا بخش قابل توجهی از تحقیقات دانشگاه ها را در جامعه شاهد باشیم.
وی ادامه داد: مدیریت قبلی برنامه ها و مطالعات خوبی برای دوره پساکرونا داشته است بنابراین 
با باز شدن دانشگاه ها تلاش می کنیم، استادان هم به صورت حضوری و مجازی آموزش های 
خود را ارائه دهند، همچنین در راستای دیپلماسی علمی تلاش می شود تا آموزش ها درست 

شکل بگیرد.
آقای زلفی گل در پاسخ به سؤال دیگری درباره اجرای فوری ترین برنامه این وزارت خانه گفت: 
دانشگاه های ما مستقل هستند و مجلس این اجازه را به دانشگاه داده است که براساس تصمیم 
هیأت امنا تصمیم های خود را بگیرند، من در راستای افزایش بهره وری در عرصه آموزش و 
پژوهش تلاش می کنم نقش نظارتی هیأت امناء را ارتقا دهم و این فوری ترین برنامه من است.

وی در پاسخ سؤال دیگری درباره عملکرد آقای دکتر غلامی وزیر سابق وزارت علوم تحقیقات 
و فناوری گفت: یکی از استوانه های علمی و اجرایی کشور آقای دکتر غلامی هستند و من از 
زحمات ایشان تشکر می کنم، ولی قضاوت نهایی را برعهده جامعه دانشگاهی در خصوص 
عملکرد ایشان می گذارم.وی درباره زمان بندی بازگشایی دانشگاه ها با توجه به این که گروهی 

از دانشجویان واکسن تزریق کرده اند گفت: ما تابع تصمیم ستاد ملی مقابله با کرونا هستیم.

از سوی کارکنان شرکت؛
۵۰۰ گزارش از آزار و تبعیض کاری در اپل ثبت شد

کارکنان شرکت اپل ۵۰۰ گزارش را در مورد 
آزار جنســیتی، تبعیض و سوءاستفاده های 
مختلف به ثبت رسانده اند و درصدد پیگیری 
قضائی آنها هســتند. برخی کارمندان اپل 
جنبشی را برای پیگیری مشکلات کاری و 
تبعیض های شغلی موســوم به اپل تو آغاز 
کرده اند. آنان می گویند باید فرهنگ کاری اپل 

برای همگان روشن شود.
آنان اطلاعات مربوط به ۵۰۰ رویداد نامناسب شغلی را جمع آوری کرده اند که مرتبط با تبعیض، 
آزار جنسیتی و انتقام گیری کارکنان از یکدیگر بوده است. این اتفاقات در مواردی در خارج از 
محیط کاری رسمی اپل رخ داده است.اکثر افرادی که گزارش هایی در این زمینه ارائه کرده اند 
از قصد خود برای شکایت از اپل به اداره مشاغل و مسکن عادلانه کالیفرنیا خبر داده اند. بیش 
از نیمی از افرادی که در مورد مشکلات شغلی خود در اپل اظهار نظر کرده اند خواستار دریافت 
راهنمایی و اطلاعاتی برای نقل ماجرا در رسانه ها به شکل ناشناس شده اند. قرار است انتشار 
اخبار این رویدادها از هفته آینده آغاز شود.کارکنان معترض اپل می گویند اداره منابع انسانی این 
شرکت نسبت به اعتراض های آنها بی توجه بوده است. به عنوان مثال می توان به سرنوشت 
اشلی جوویک مدیر ارشد برنامه مهندسی اپل اشاره کرد که بعد از اعتراض به شرایط ناایمن 
کاری، تبعیض جنسیتی و محیط اداری خصمانه از اپل اخراج شد. وی به تازگی وب سایتی برای 

مستندسازی ادعاهای خود راه اندازی کرده است.

اخبار کوتاه  وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات دولت سیزدهم، در 
ابتدای مسیر خود برای سکانداری این وزارتخانه، 
حمایت از حقوق کاربران در فضای مجازی، تکمیل 
شــبکه ملی اطلاعات، ارتقای ۳۰ رتبه ای جایگاه 
ایران در حوزه دولت الکترونیک و استفاده از ظرفیت 
تمام جوانــان و نخبگان برای بازگرداندن صنعت 

فضایی به ریل شکوفایی را وعده داده است.
عیســی زارع پور با رای ۲۵۶ نماینده مجلس، به عنوان وزیر 
ارتباطات و فناوری اطلاعــات، کار خود را آغاز کرد. او پیش از 
این، معاون رییس قوه قضاییه و رئیــس مرکز آمار و فناوری 
اطلاعات قوه قضائیه، موســس و رئیس مرکز توسعه فناوری 
اطلاعات و رسانه های دیجیتال وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی، 
عضو کمیسیون راهبردی شورای عالی فناوری اطلاعات کشور، 
مجری توســعه خدمات الکترونیک در وزارت فرهنگ و ارشاد 
اسلامی، عضو کارگروه فناوری اطلاعات دولت نهم و دهم، عضو 
کمیته ملی اطلاعات برای »کمیسیون ملی یونسکو« بوده است.

زارع پور در زمان بررســی صلاحیتــش در مجلس، فناوری 
ارتباطــات و اطلاعات را بخش جدایی ناپذیــر از زندگی مردم 
دانست که بیش از ۵۰ میلیون نفر از مردم کشور و  ۳۵ میلیون از 
جوانان در این عرصه حضور دارند. او عنوان کرد که امروز، فناوری 
اجتماعی شده و در اعماق زندگی مردم رسوخ کرده و اگر در این 
حوزه برنامه ریزی فعال نداشته باشیم قطعا به آسیب های آن دچار 
خواهیم شد. این فناوری فرصت بی نظیری را برای ما فراهم کرده 

که باید از آن استفاده کنیم و جهش بی نظیری داشته باشیم.
زارع پــور با تاکید بر فرصت ها و تهدیدات فناوری، اظهار کرد 
که با بررســی اسناد بالادستی و مصوبات شورای عالی فضای 
مجازی برنامه ای را تدوین کرده  و درباره مهم ترین چالش ها و 
نگاه راهبردی راهکارهای اجرایی و عملیاتی مهمی را در نظر 

گرفته  که اولین حوزه آن، حوزه حکمرانی دیجیتال است.
به گفته او،  امروزه فناوری سبک حکمرانی در دنیا و نحوه تعامل 
دولت با مردم و مردم با مردم را تغییر داده است. امروز عصر پلتفرم  
و نفوذ آنهاست که عمق راهبردی کشورها را مشخص می کند 
و ما از ظرفیت های این فضا برای حکمرانی غفلت کردیم. وزیر 
ارتباطات و فناوری اطلاعات، به پلتفرم هایی که در سطح جهانی 
به دست جوانان ایرانی ساخته شده اشاره کرد، ازجمله تاکسی های 
اینترنتی که باید بتوانیم ایــن کار را برای حوزه های دیگر هم 
 انجام دهیم تــا به این میزان تحت تاثیر پلت فرم های خارجی 

نباشیم.
وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات با اشاره به ضرورت حمایت 
از حقــوق کاربران در فضای مجازی، تصریــح کرد که امروز 
خانواده هــای ما از حضور کودکان و فرزنــدان خود در فضای 
مجازی نگران هستند. از آنجایی که حتی کشورهای تولیدکننده 
این فناوری، ابزارهایی برای خانواده ها جهت مدیریت کودکان 
خود در این فضا فراهم کرده اند، ما نیز باید این نگرانی را برای 
خانواده ها برطرف کنیم و یک پلت فرم خارجی نباید به خود اجازه 

دهد که اطلاعات میلیون ها کاربر ما را با مشکل روبه رو کند.

زارع پور در سخنان خود، با وجود اصرار نمایندگان مجلس برای 
بیان شــفاف نظراتش درباره طرح حمایت از حقوق کاربران و 
خدمات پایه کاربردی فضای مجازی موسوم به طرح صیانت، 
اشاره مســتقیمی به این طرح نکرد، در عین حال، نمایندگان 
مخالف او در زمان بررسی صلاحیت، اینطور عنوان کردند که 
»او به نمایندگان مخالفِ طرح صیانت از فضای مجازی می گوید 
که با این طرح مخالف است و در کمیسیون فرهنگی که اعضای 
آن طراح این طرح بودند بیان می کند که موافق طرح صیانت 
است.« حال باید دید با نشستن او به مسند وزارت، او با این طرح 
که معدود موافقان و مخالفان زیادی در میان کارشناســان این 

حوزه داشته، چیست.
وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات تلاش برای راه اندازی شبکه 
ملی اطلاعات را مربوط به ۲۰ سال پیش دانست که به دلایل 
مختلفی هنوز محقق نشده است. او همان طور که پیش از این 
هم مسوولان بارها اشاره کرده بودند، به این نکته تاکید کرد که 
قرار نیست با راه اندازی شبکه ملی اطلاعات، دسترسی کاربران 

به شبکه جهانی اینترنت قطع  شود. در عین حال او درباره لزوم 
راه اندازی شبکه ملی اطلاعات، گفت که چرا باید وقتی یک پیغام 
را ارسال می کنیم بسته های اطلاعاتی ما از کشور خارج شود؟ 
چرا باید هزینه  پهنای باند بین المللی را بپردازیم و هم امنیت ما 

به خطر بیفتد؟
او قول راه اندازی شبکه ملی اطلاعات ظرف چهار سال آینده 
و مطابق زمان بندی شورای عالی فضای مجازی را داد. این در 
حالی است که به گفته رئیس مرکز ملی فضای مجازی، در حالی 
که پیش از این در تعریف شــبکه ملی اطلاعات اختلاف نظر 
میان مســوولان وجود داشت، اکنون با تصویب اسناد مربوطه 
همچون سند تبیین الزامات شبکه ملی اطلاعات در این حوزه 
این مساله برطرف شده و در سند طرح کلان و معماری، شبکه 
ملی اطلاعات از لحاظ فنی و خدماتی تبیین شده و ابعاد خدماتی 

که باید در این شبکه عرضه شود نیز تشریح شده است.
این طرح در راستای تحقق شبکه ملی اطلاعات برای کاهش 
وابستگی و جلوگیری از دست اندازی بیگانگان در فضای مجازی، 

تامین نیازهای عمومی مردم و ایجاد زیســت بوم متناســب با 
فرهنگ اســلامی–ایرانی در پنج ماده شامل خط مشی های 
حاکم بر شبکه ملی اطلاعات، اهداف راهبردی و عملیاتی در 
افق ۱۴۰۴، معماری شبکه ملی اطلاعات و اجزای شبکه ملی 
اطلاعات مصوب شــده است. البته محمدجواد آذری جهرمی 
-وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات دولت دوازدهم- نیز از استقرار  
۸۰ درصدی زیرساخت های ارتباطی شبکه ملی اطلاعات خبر 

داده بود.
وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات به دانش آموزانی که به خاطر 
دسترسی نداشتن به اینترنت نتوانستند از آموزش مجازی استفاده 
کنند، اشاره کرد و قول داد ظرف یک سال و نیم آینده این مشکل 
را حل کند. در عین حال وعده داد که دسترســی کلیه روستاها 
دارای جمعیت بالای ۲۰ خانوار به شبکه پرسرعت اینترنت تا 

پایان سال ۱۴۰۱ محقق خواهد شد.
در حالی که آذری جهرمی، پیش از این در بهمن ماه ســال 
۱۳۹۹، عنوان کرده بود که مطابق برنامه ششــم توسعه، تمام 

روستاهای کشور باید به اینترنت پرسرعت متصل باشند و تاکنون 
۹۵ درصد روستاهای بالای ۲۰ خانوار به اینترنت متصل هستند و 
در برخی مناطق کشور مانند زنجان، شرق هرمزگان و سیستان و 
بلوچستان چالش هایی وجود داشته که اتصال روستاها را با کندی 
مواجه می کرد، بنابراین درصورت صحت این اظهارات، به نظر 
می رسد زارع پور برای تحقق این وعده خود، راه دشواری در پیش 

نداشته باشد.
وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات تحقق دولت الکترونیکی را از 
دیگر اولویت های خود دانست و اعلام کرد علی رغم تلاش های 
صورت گرفته در طول سال های گذشته، هنوز در این حوزه عقب 
هســتیم و از لحاظ کمیت خدمات الکترونیکی در رتبه ۸۰ و از 
لحاظ کیفیت در رتبه ۱۱۸ از بین ۱۹۳ کشور در دنیا قرار داریم که 

ما باید این شاخص را ارتقاء دهیم.
زارع پور به ســابقه یک دهه ای  خــود در الکترونیکی کردن 
خدمات اشــاره کرده و قول داد که ظرف چهار ســال آینده با 
تعامل با بخش های مختلف، در راســتای الکترونیکی کردن 
خدمات پرکاربرد و ایجاد یک پنجره واحد برای ارائه ی خدمات 
الکترونیکی گام برداشــته و جایگاه جمهوری اسلامی ایران را 

۳۰ پله در شاخص های جهانی ارتقاء خواهد داد.
این در حالی است که حسن روحانی، رئیس جمهوری سابق، 
تحقق دولت الکترونیک را اصلی ترین راه برای کوچک کردن و 
چابک سازی دولت دانسته و گفته بود تحقق دولت الکترونیک 
در هشــت سال گذشته از ۲۰ درصد به حدود ۷۰ درصد رسیده 
اســت و در هشت سال گذشــته تحقق این هدف ۵۰ درصد 
پیشرفت داشته و بنا به گزارش ها یک میلیارد خدمت در بستر 
دولت الکترونیک ارائه شده است و همچنین آذری جهرمی از 
ارتقای ۱۷ رتبه ای جایگاه ایران در توسعه دولت الکترونیک در 

دنیا خبر داده بود.
وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات با تاکید بر توســعه اقتصاد 
دیجیتال، گفت که در برخی از کشورهای دیگر نیروهای جوان 
آن درآمدی بیش از درآمد نفتی ما از حوزه برنامه نویسی دارند و 
وعده داد که ظرف چهار ســال آینده از ظرفیت این حوزه برای 
اشتغالزایی استفاده کند. او همچنین به ویزای طلایی و جذب 
برنامه نویس از ســوی یکی از کشورهای همسایه اشاره کرد و 
گفت که اگر ما ظرفیت های لازم در کشور را فراهم کنیم دیگر 
نخبگان ما برای کار در این حوزه به خارج از کشور نخواهند رفت.

زارع پــور به غفلــت از بحث صنعت فضایی بــه دلیل نگاه 
سیاســت زده در سالیان گذشته اشاره کرد که با وجود خاطرات 
خوش پرتاب های موفقیت آمیز ماهواره های ایرانی در دهه ۸۰، در 

سال های اخیر این روند رشد متوقف شده است.
 او قول داد از ظرفیت تمام جوانان و نخبگان برای بازگرداندن 
این صنعت به ریل شــکوفایی خود اســتفاده کند، چرا که به 
اعتقاد او اگر ۱۰ سال قبل مسیری را که در حوزه فضایی طی 
می کردیم ادامه می دادیم امروز در این حوزه حرفی برای گفتن 
داشتیم. ربلندی و عاقبت بخیری شما را از درگاه ایزد منان طلب 

می کنیم.«

وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات در برنامه هایش وعده داد:

حمایت از حقوق کاربران در فضای مجازی 
تا تکمیل شبکه ملی اطلاعات

 حذف رجیستری موبایل 
از مبادی ورودی از هفته بعد

طبق اعلام معاون فنی گمرک ایران طی 
بررسی های صورت گرفته در رابطه با 
رجیستری گوشی تلفن همراه و بازدید 
وزیر اقتصاد، مقرر شــده است که با 
تشــکیل کارگروهی در رابطه با حذف 
عملیات رجیســتری در مبادی ورودی 
گمرک و انجام کاملا غیر حضوری آن 

تصمیم نهایی اخذ شود. 
مهرداد ارونقی- معاون فنی گمرک ایران - در 

رابطه با بازدید روز )شنبه( وزیر اقتصاد از گمرک فرودگاه امام خمینی)ره( توضیحاتی ارائه کرد که دستور 
اعمال تغییراتی در مورد فرایند رجیستری از جمله آن است.وی با بیان اینکه وزیر اقتصاد در محل انجام 
فرایند رجیستری گوشی تلفن همراه مسافران ورودی حاضر و در جریان مسایل مربوطه قرار گرفت گفت 
که  مقرر شد ضمن هماهنگی با دستگاه های مربوطه، فرایند رجیستری به طور کامل از مبادی وروی 
گمرک حذف شده و کاملا غیرحضوری انجام شود.به گفته ارونقی، با دستور وزیر اقتصاد مقرر شد به زودی 
کارگروهی با حضور نمایندگان دستگاه های ذیربط از جمله ستاد مبارزه با قاچاق کالا و ارز تشکیل شده و 

با بررسی ابعاد موضوع، سازوکار حذف رجیستری از مبادی تعیین شود.
معاون فنی گمرک ایران، با اشاره به اینکه در حال حاضر هر مسافر می تواند همراه خود یک گوشی 
تلفن همراه بیاورد، افزود: بعد از اعمال تغییرات در فرایند رجیستری از سال گذشته تا کنون اینگونه بود که 
مسافر در هنگام ورود و قبل از خروج از مبادی ورودی، باید اطلاعات اولیه تلفن همراه را ثبت می کرد 
که این از سوی گمرک و از طریق بارکدخوان در مدت زمان بسیار کوتاهی صورت می گرفت و مابقی 
فرایند، غیرحضوری بود، با این حال  طی بررسی های صورت گرفته از سوی گمرک ایران به این نتیجه 
رسیدیم که موضوع در کارگروهی مطرح و با توجه به دستور وزیر اقتصاد بر حذف فرآیندهای زاید، همین 
فرایند نیز از مبادی وروی حذف شود.وی یادآورد با اجرایی شدن این تصمیم، هر مسافر بعد از ورود به 
کشور بدون ارائه مشخصات در گمرک، مانند رویه قبلی، یک ماه فرصت دارد تا با ورود به سامانه نسبت 

به رجیستری اقدام کند.
این مقام مسئول در گمرک ایران تاکید کرد که همچنان هر مسافر می تواند یک گوشی با خود آورده و 

با هر پاسپورت و کد ملی فقط یک گوشی رجیستر خواهد شد.
باید یادآور شد که فرایند رجیستری تلفن همراه از سال گذشته طی چند مرحله دستخوش تغییر شده 
است؛ به طوری که  از  نیمه مهرماه ۱۳۹۹، با تصمیم ستاد مبارزه با قاچاق کالا و ارز و سایر دستگاه های 
مربوطه، انجام رجیستری گوشی باید در مبادی ورودی و به صورت حضوری انجام می شد اما تشکیل 
صف های طولانی و معطلی فراوان موجب اعتراضات زیادی از ســوی مسافران شد. در عین حال که 
گمرک ایران نیز به دلیل ازدحام جمعیت با مشکلاتی در این رابطه مواجه شده بود که در مجموع  در 
شرایط کرونایی موجود امکان رعایت کامل پروتکل های بهداشتی فراهم نبوده و عاملی برای شیوع 
بیماری کووید-۱۹ شده بود.براین اساس در آذرماه معاون فنی گمرک ایران، در نامه ای به ستاد مبارزه با 
قاچاق کالا با ارائه گزارشی از شرایط موجود درخواست کرد که با توجه به تبعات رویه حضوری، اجرای 
طرح رجیســتری گوشی موبایل، به صورت غیرحضوری و پس از انجام استعلامات سیستمی از واحد 
گذرنامه و در مکانی غیر از مبادی ورودی گمرک انجام شود که به دنبال آن مقرر شد از اول دی  سال 
گذشته رجیستری به صورت غیرحضوری انجام ولی ثبت اطلاعات و مشخصات گوشی تلفن همراه در 

بدو ورود انجام شود. 

 چین طرفداری از سلبریتی ها را
 در فضای مجازی قانونمند می کند

ناظر ارشد اینترنت در چین اقداماتی 
برای مقابله با فرهنــگ طرفداری از 
ســلبریتی ها در فضای آنلاین اعلام 
کرده اســت. این ناظــر تصمیم دارد 
گروه های طرفداری از سلبریتی ها در 

فضای مجازی را قانونمند کند.
چین با آنچه فرهنگ پر هرج و مرج طرفدارای 
از سلبریتی ها می نامند مقابله می کند. در همین 
راستا پس از چند جنجال مربوط به سلبریتی ها، 

پلتفرم های اینترنتی را از انتشار فهرست محبوبیت سلبریتی ها منع و قوانینی را برای فروش کالاهایی 
تعیین می کند که برای طرفداران این افراد تولید و فروخته می شود.

سازمان فضای مجازی چین )CAC( علیه انتشار هرگونه محتوای مخرب در گروه های طرفداری 
سلبریتی ها اقدام می کند و کانال های بحث و گفتگویی که با انتشار اخبار سلبریتی ها در جامعه مشکلاتی 

به وجود می آورند، را تعطیل می کند.
همچنین پلتفرم های اینترنتی از این پس نمی توانند فهرست سلبریتی ها و ستاره های پرطرفدار را منتشر 

کنند و گروه های طرفداری این افراد نیز باید قانونمند شوند.
علاوه بر آنچه گفته شد ناظر اینترنتی چین، برنامه های تلویزیونی را از دریافت هزینه از طرفداران برای 
رأی دهی آنلاین به بازیگر مورد علاقه شأن ممنوع کرده است. از سوی دیگر از کاربران خواسته شده از 

خرید کالاهای مربوط به برند سلبریتی ها خودداری کنند.
سازمان فضای مجازی چین در بیانیه ای اعلام کرد: رگولاتورها باید احساس مسئولیت بیشتری کنند و 

امنیت سیاسی و ایدئولوژی در فضای آنلاین را حفظ کنند.
این در حالی است که چین قوانین سختگیرانه ای در بخش های مختلف از بازی های رایانه ای گرفته 

تا فیلم و موسیقی دارد.
در این اواخر گروه های آنلاین طرفداری از سلبریتی ها به یک پدیده نوظهور در این کشور تبدیل شده اند 
و به نوشته یکی از روزنامه های داخلی پیش بینی می شود درآمد حاصل از اقتصاد این فرهنگ نوظهور تا 

۲۰۲۲ میلادی به ۱۴۰ میلیارد یوان )۲۱.۵۹ میلیارد دلار( برسد.
البته تأثیر آن بر نوجوانان و کودکان و ایجاد اختلال در جامعه نیز انتقاداتی را در پی داشــته اســت. 
گروه های طرفداری ســلبریتی هایی که با یکدیگر رقیب هستند در فضای آنلاین با یکدیگر جدال 
 می کنند یا مبالغ هنگفتی برای رأی دادن به ستاره های محبوب شأن در مسابقه های تلویزیونی هزینه 

می کنند.
به عنوان مثال هنگامیکه »کریس وو« )یک خواننده کانادایی چینی( به اتهام آزار جنســی در پکن 
دستگیر شد، گروه های طرفداری اش برای دفاع از او به شبکه های اجتماعی هجوم آوردند. بعداً بیشتر 

این حساب های طرفداری و همچنین حساب های کاربری وی تعطیل شدند.
از سوی دیگر سرویس پخش آنلاین فیلم چین به نام iQiyi)معادل نتفلیکس در آمریکا( در اوایل سال 
جاری میلادی با انتقادات بسیار گسترده ای روبرو شد. در یکی از برنامه های استعدادیابی این سرویس، 
تماشاچیان برای رأی دادن به گروه های شرکت کننده در مسابقه باید محصولاتی که دارای کدهای 
رأی گیری خاص بودند را می خریدند. هفته گذشــته این سرویس اعلام کرد از این پس مسابقه های 

استعداد یابی را پخش نمی کند.
از همین رو مقامات چینی پس از چند جنجال بزرگ، سلبریتی های داخلی این کشور را هدف گرفتند.

 ویندوز 11 در رایانه های بیشتری
 قابل اجرا می شود

مایکروســافت اجازه می دهد نسل 
جدید سیستم عامل دسکتاپ ویندوز 
۱۱ که قرار است اواخر امسال عرضه 
شود، روی انواع مختلفی از تراشه های 

رایانه شخصی قابل اجرا شود. 
ایــن تصمیم باعث می شــود شــمار افراد و 
ســازمانهایی که برای دسترسی به جدیدترین 
نسخه ویندوز مایکروسافت مجبور بودند رایانه 
های جدید خریداری کنند، کاهش پیدا کند. این 

امر می تواند روی کسب و کار ویندوز که ۱۴ درصد از مجموع درآمد مایکروسافت را تشکیل می دهد و 
سودآورتر از سایر محصولات این شرکت است، تاثیر بگذارد.

مایکروسافت با این تصمیم می خواهد مانع عصبانیت مشتریانش شود. بعضی از افراد بر این باور بودند 
که این شرکت در خصوص الزامات سخت افزاری برای ویندوز ۱۱ به شکل غیرضروری رفتار محدودیت 

آمیزی داشته است.
هنگامی که مایکروسافت در ژوئن نسخه جدید ویندوز را معرفی کرد، به دنبال محدود کردن پشتیبانی 
به تراشــه های Zen ۲ شرکت AMD، تراشه های نسل هشتم اینتل و تراشه های سری ۷ و ۸ 

کوالکام بود.
این شرکت به کاربران ویندوز توصیه کرده بود از طریق اپلیکیشن »پی سی هلث چک« مشاهده کنند 
آیا رایانه شخصی آنها می تواند با ویندوز ۱۱ کار کند یا خیر. این برنامه ویژه این که کدام قطعات رایانه 

مطابق الزامات مایکروسافت نیستند نبود و از این رو باعث انتقاد شد. 
همچنین وب سایت مایکروسافت اطلاعات متضادی درباره مشخصات سخت افزاری رایانه ها برای 
قابل اجرا بودن ویندوز ۱۱ ارائه کرده بود. در یک صفحه گفته شده بود رایانه های شخصی که پردازنده ها 
و تراشه های امنیتی قدیمی تر دارند قابل ارتقا هستند اما در صفحه دیگر اطلاعات ارائه شده کاملا 

متفاوت بودند.
مایکروسافت چهار روز پس از اعلام اولیه، تلاش کرد مسائل را شفاف کند. این شرکت در یک پست 
وبلاگ اعلام کرد اپلیکیشن »پی سی هلث چک« را موقتا حذف می کند و اصرار کرد که رایانه های 

شخصی به تراشه های امنیتی جدیدتری نیاز دارند.
مایکروســافت روز جمعه اعلام کرد ویندوز ۱۱ از تراشه های Zen ۱ شرکت AMD پشتیبانی 

نخواهد کرد اما با نسل هفتم تراشه های کور ایکس و زنون دبلیو سازگار خواهد بود.
 این سیستم عامل می تواند در بعضی از رایانه هایی که نسل هفتم پردازنده ۷۸۲۰HQ را دارند از 
جمله رایانه سورفیس استودیو ۲ مایکروسافت نصب شود در حالی که طبق سیاست اولیه، چنین امکانی 

وجود نداشت.
نسل هفتم پردازنده اینتل در سال ۲۰۱۶ و نسل هشتم در سال ۲۰۱۷ عرضه شدند. ویندوز ۱۰ که در 
حال حاضر محبوب ترین سیستم عامل رایانه شخصی جهان به شمار می رود و روی ۱.۳ میلیارد دستگاه 

اجرا می شود، در سال ۲۰۱۵ عرضه شد.
بر اساس گزارش شبکه سی ان بی سی، مایکروسافت اعلام کرد یک نسخه به روزشده برای اپلیکیشن 
»پی سی هلث چک« عرضه خواهد کرد که مشخص می کند کدام قطعات سخت افزاری برای اجرای 
ویندوز ۱۱ پشتیبانی می شوند. این نرم افزار در ابتدار برای تسترها در برنامه ویندوز اینسایدر مایکروسافت 

موجود خواهد بود و سپس در هفته های آینده برای همه قابل دسترس می شود.

توسعه »فناوری کوانتومی« دستور کار محققان کشور 
مدیران مؤسســات فعال در زمینــه فناوری های کوانتومی، 
در نشستی با حضور رییس ســازمان انرژی اتمی و رییس 
پژوهشگاه علوم و فنون هسته ای ضمن ارایه گزارش عملکرد 

و پیشرفت فعالیت های خود، بر توسعه فعالیت ها تاکید کردند.
در این جلسه که با حضور آقایان دکتر علی اکبر صالحی رییس سازمان انرژی 
اتمی، دکتر جواد کریمی ثابت رییس پژوهشگاه علوم و فنون هسته ای و جمعی 
از مدیران فعال در حوزه فناوری کوانتومی برگزار شد، آخرین وضعیت موجود 
در حوزه فناوری کوانتوم، برنامه های پیش رو و اقدامات حمایتی سازمان در این 

زمینه مورد بحث و تبادل نظر قرار گرفت.
رییس ســازمان انرژی اتمی در این نشســت ضمن تأکید ویژه بر حمایت 
درخصوص توسعه فناوری های کوانتومی در کشور، اظهار داشت: پیشرفت های 
حاصل شده در حوزه کوانتوم طی ۵ سال اخیر بسیار ارزنده و قابل تحسین بوده 

و نویدبخش آینده ای بسیار روشن و امیدوارکننده در این زمینه در کشور است.
وی افزود: فقدان زیرساخت های لازم در حوزه فناوری های کوانتومی، نتوانست 
مانع حرکت پژوهشــگران ما در جهت توسعه این بخش شود و این عزیزان 
با تکیه بر دانش تئوری موجود در این زمینه توانســته اند دستاورد های خوبی 

داشته باشند.
آقای دکتر صالحی در این نشســت، پیشــنهادی مبنی بر راه اندازی مجله 
تخصصی علمی بین المللی کوانتوم به زبان انگلیسی با حمایت مالی سازمان 
انرژی اتمی به منظور انعکاس فعالیت های مؤسسات کوانتومی کشور مطرح 

کرد. وی همچنین خاطرنشان کرد: با توسعه هر چه بیشتر فعالیت های کوانتومی 
در کشــور، امکان ارتباط مؤسسات کوانتومی و دانشگاه ها با مرکز کوانتوم با 

شرایط بهتری فراهم خواهد شد. 
آقای دکتر صالحی در ادامه خواســتار تهیه و تدوین آیین نامه داخلی جهت 
هم افزایی فعالیت مراکز کوانتومی موجود شد و خاطرنشان کرد: در این راستا 
لازم است امکانات و زیرساخت های موجود شناسایی و هماهنگی لازم جهت 
استفاده و بهره مندی مناسب دانشجویان سراسر کشور از این امکانات فراهم 
شــود. در ادامه این جلسه، آقای دکتر کریمی ثابت رییس پژوهشگاه علوم و 
فنون هســته ای در خصوص آخرین وضعیت و اقدامات انجام شده در حوره 
فناوری کوانتوم توضیحاتی ارائه کرد و با اشاره به میزان پایین تعاملات علمی 
با دانشگاه ها که ناشی از فرهنگ رایج در زمینه همکاری و همیاری در کشور 
است، گفت: به اشتراک گذاری و تعاملات علمی بین جامعه دانشگاهی در کشور 
بســیار کم است و همین میزان کم نیز به صورت جزیره ای بوده و کارآمدی 

زیادی ندارد. 
وی ضمن تقدیر از کمک ها و حمایت های رییس سازمان انرژی اتمی برای 
توسعه فعالیت های کوانتومی گفت: در سال ۱۳۹۵ به دنبال دستور دکتر صالحی 
مبنی بر گردهم آوری پتانسیل های موجود در زمینه فناوری های کوانتومی از 
سراسر کشــور، پیگیری جهت جذب و بکارگیری توانمندی های موجود در 
دانشــگاه ها را شروع کردیم و توانستیم دو موسسه در دانشگاه های شریف و 

تهران در حوزه فناوری های کوانتومی راه اندازی کنیم.

آقای کریمی ثابت همچنین ادامه داد: در ابتدای این مسیر موانع زیادی بر سر 
راه توسعه فعالیت های کوانتومی متصور بودیم، ولی ما با تمام توان و با اعتقاد به 
اهمیت و ضرورت این فناوری جهت افزایش امنیت، افزایش سرعت محاسبات 
و افزایش دقت به راه خود ادامه دادیم و یک آزمایشگاه مرکزی برای این امر 
راه اندازی و روی تجهیزات موجود سرمایه گذاری کرده و به این ترتیب مرکز 
فناوری کوانتومی ایران متولد شد و امروز با افتخار اعلام می کنیم که گام های 
بسیار خوبی برای جذب مشارکت دانشگاهیان اعم از اساتید مطرح و دانشجویان 
برگزیده برای فعالیت در حوزه فناوری های کوانتومی برداشته ایم و این روند با 

سرعت و کیفیت بسیار مطلوبی در حال پیشرفت روزافزون است.
وی تصریح کرد: پژوهشگاه علوم و فنون هسته ای با اجرای سیاست در های 
باز طی دو سال گذشته توانسته است گام های بسیار ارزنده ای بردارد و بخش 

زیادی از امور را برون سپاری کند. 

وی ادامه داد: به طور کلی اگر این سیاست در همه زمینه ها به طور سخاوتمندانه 
در کشور به اجرا درآید قطعا آورده خوبی به دنبال داشته و مشوق خوبی برای 
جذب سرمایه گذاران خواهد بود. در این راستا این حوزه طی ۵ سال با سرعت 
و کیفیت خوبی در حال پیشرفت بوده به طوری که اکنون یک مرکز فناوری 
کوانتومی در دانشــگاه تهران، یک مرکز در دانشگاه شریف و یک مرکز نیز 
در ســازمان انرژی اتمی درحال فعالیت گسترده در این زمینه هستند که این 
روند بسیار خوب و امیدوارکننده است و چشم انداز آینده ما جلب مشارکت سایر 

دانشگاه های کشور در این زمینه است.
 در پایان این نشســت، مدیرعامل شرکت توسعه و کاربرد فناوری های نو، 
آقای دکتر یاسر عبدی رییس موسسه علوم و فناوری کوانتومی دانشگاه تهران 
و آقای دکتر جواد صالحی رییس مرکز کوانتوم شریف طی سخنانی به ارایه 
گزارش عملکرد فعالیت های مراکز تحت مدیریت خود پرداخته و توضیحاتی 
درخصوص اقدامات و پروژه های این مؤسســات و فعالیت های انجام شده در 
زمینه هــای معرفی فناوری های کوانتومی و اثرات و نتایج آن در ســلامت، 
ارتباطات کوانتومی، محاسبات کوانتومی، زیست شناسی کوانتومی، شبیه سازی 
کوانتومی، فراخوان های جذب پژوهشگر پسادکتری، راه اندازی آزمایشگاه های 
کوانتوم، تخصیص بودجه و حمایت پژوهشگران پسادکتری و دکتری، انعقاد 
تفاهم نامه و قرارداد های همکاری با مراکز علمی و سازمان ها، همکاری های 
بین المللی، انتشــار مقالات در مجلات معتبر بین المللی و انتشار کتاب های 

کوانتومی و ... ارائه کردند.
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